
مهندس مجتبی کمیلی گفت: با تکیه بر دانش سازمانی، 
به کار گیری سرمایه های  تلاش همه کارکنان شرکت ها و 
فرآیندی به رغم نابسامانی در قیمت مواد اولیه، کالا و خدمات 
موفق به کاهش نسبت قیمت تمام شده تولید به فروش در 
صنعت ساخت و ساز شده ایم و این روند را با قوت هر چه بیشتر 

ادامه می دهیم.
جلسه بررسی عملکرد نه ماهه شرکت های وابسته به 
هلدینگ عمران و مسکن ایران وابسته به بنیاد مستضعفان 

انقلاب اسلامی با حضور مدیران ارشد شرکت ها برگزار شد.
به گزارش پایگاه خبری بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی 
در این جلسه مدیر عامل شرکت مادر تخصصی عمران و مسکن 
ایران مهمترین تکالیف شرکت های هلدینگ را تا پایان سال 
برشمرده و تاکید کردکه تا پایان بهمن ماه باید تمامی تعهدات 
شرکت ها نه تنها به سهام داران بلکه به تمای ذینفعان به طور 
کامل اجرا شود و اگر در این زمینه لازم است تخصیص حداکثر 
منابع با رعایت کلیه حقوق کارکنان در دستور کار قرار گرفته تا 
نهایت پروژه های بالای ۸۵ درصد را با موفقیت قبل از پایان سال 
به اتمام برسانید. وی با اشاره به تشدید و تقویت فعالیت های 
و  آبادانی  ویژه طرح  به  بنیاد مستضعفان  زدایی  محرومیت 
پیشرفت منطقه ای که در حال حاضر در بیش از ۸ منطقه کشور 
با قدرت در حال اجرا است گفت:: وظیفه شرکت های بخش 
اقتصادی تلاش بیشتر برای پشتیبانی از طرح های محرومیت 

زدایی بنیاد است لذا باید در این زمینه حداکثر توان و منابع در 
اختیار شرکت ها برای فعالیت های اقتصادی در حوزه ساخت و 
ساز و تولید و صدور خدمات بیش از پیش مورد استفاده قرار 
گیرد تا همکاران ما در بنیاد علوی با طیب خاطر به وظایف و 
رسالت های خود عمل کنند.مهندس کمیلی در بخشی دیگر از 
سخنان خود مهلت دو ماهه تا بهمن ماه را برای تسویه حساب 
بین شرکت های هلدینگ اعلام و تاکید کرد هر شرکت باید 
چارت سازمانی خود را متناسب با دستور العمل های ابلاغی با 
رعایت حداکثری بهره وری از منابع انسانی بهسازی و تکمیل 
کنید و به جهت شرایط ویژه اقتصادی کنونی متناسب با ظرفیت 

سازمان تا حد امکان از تعدیل منابع انسانی خود داری کنید.
مدیر عامل شرکت عمران و مسکن ایران عمل به تعهدات 
شرکت ها در قبال مشتریان به ویژه در خدمات بعد از فروش و 
پیگیری صدور اسناد مالکیت را یکی دیگر از مهمترین وظایف 
خوبی  بسیار  اخبار  زودی  به  داد:  نوید  و  دانست  شرکت ها 
از پیگیری های مستمر چند ده ساله برای اخذ اسناد یکی از 
سازه های عمرانی شناسنامه دار کلان شهر تهران به عنوان 

مصداق پیگیری مستمر برای افکار عمومی اعلام خواهد شد.
وی با بیان اینکه یکی از عوامل موثر در بهره وری شرکت ها 
را جمع آوری دانش سازمانی عنوان کرد و گفت: با تلاش همه 
کارکنان هلدینگ و شرکت های زیر مجموعه افتخار آن را داشتیم 
که در قدم اول در کل هلدینگ نسبت قیمت تمام شده به 
فروش را ۳ درصد کاهش دهیم که این راهبرد به صورت مستمر 
در شرکت ها پیگیری و رصد خواهد شد.مهندس مجتبی کمیلی 
در انتهای سخنان خود ضمن تاکید بر تقویت روند به روز رسانی 
اطلاعات در سایت های شرکت های هلدینگ خواستار تقویت 
روند اطلاع رسانی و شفاف سازی عملکرد شرکت ها با استفاده 
از ظرفیت های بنیاد مستضعفان شد و خاطر نشان کرد:همه 
شرکت های زیر مجموعه هلدینگ علاوه بر رعایت قانون تجارت 
و کسب و کار عمومی کشور در حوزه های فرهنگی و مسایل 
اخلاقی به ویژه، اجرای برنامه های فرهنگی، نماز جماعت، حجاب 
و سایر موارد باید سرآمد شرکت های عمرانی در کشور باشند لذا 
در راستای مسوولیت های اجتماعی ویژه شرکت ها در این زمینه 

برنامه ریزی مناسب صورت پذیرد.

کاهش نسبت بهای تمام شده تولید به فروش در شرکت های مسکن ساز بنیاد مستضعفان
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سرمقاله
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استاد دانشگاه

فشار برجام باید عادلانه تقسیم شود
انتظار می رود اگر قدرت اول اقتصادی جهان با یاغی گری و دور زدن قوانین بین المللی 
به سمت تحریم ایران حرکت کرد، دومین اقتصاد جهان که از قضا بارها اعلام کرده در این 

دعوا در جبهه ایران قرار دارد، بتواند کمک هایی بیش از این بکند که تا به حال کرده است.
جمهوری اسلامی ایران در حالی وارد سال نوی میلادی شد که تکلیف بسیاری از پرونده 
های سیاسی و حقوقی کشور همچنان مشخص نشده و رسیدگی و پیگیری آنها به سال جدید 
موکول شده است. از این رو به نظر می رسد یکی از مهمترین برنامه های دستگاه دیپلماسی 
و سیاست خارجی کشور باید تدوین استراتژی، اولویت بندی و تلاش برای پیگیری مشکلات 

کشور در سال میلادی جدید باشد. 
در درجه نخست مهمترین بحرانی که از سال 201۸ میلادی به سال جدید منتقل شد، 
خصومتها و تحریم های یکجانبه ایالات متحده آمریکا است که باید در سال جدید برای آن تدابیری نو 
بیندیشیم. یکی از مهمترین اقدامات کشورمان در این حوزه، آغاز رایزنی های گسترده با سایر طرف 
های برجام به ویژه کشورهای اروپایی برای طراحی سازو کاری جهت دور زدن تحریم ها بوده است. 
اروپایی ها در سال 201۸ وعده ایجاد و ارائه ساز وکار مالی )SPV( را دادند و این تصمیم تنها در حد 
حرف نبود، بلکه آن را به صورت مصوبه نیز درآوردند و و در طی این مدت درصدد عملی کردن آن 
بودند. حتی در شرایطی که آمریکا تهدید کرد هر کشوری در SPV ایفای نقش کند آن را تحریم 
می کند، باز هم کشورهای اروپایی به ایجاد این سازو کار همت کردند و دو کشور قدرتمند اروپایی 

یعنی فرانسه و آلمان میزبانی و اداره مشترک آن را پذیرفتند. 
البته قرار بود این سازوکار تا پایان سال 201۸ میلادی نهایی و وارد فاز اجرا شود، اما 
با پایان یافتن دسامبر و آغاز سال جدید، همچنان نیز خبری از آن نیست! بنابراین یکی از 
اولویت های مهم وزارت امور خارجه پیگیری جدی این قضیه و ارائه یک جدول زمان بندی به 

کشورهای اروپایی است تا بدانند زمان آنها برای تحقق وعده هایشان بی نهایت نیست. 
اولویت مهم دیگر سال 2019، پخش کردن تخم مرغهای برجام در سبد همه طرفهای 
این توافق بین المللی و نه فقط اتحادیه اروپاست. در سال 201۸ چین، روسیه و سازمان ملل 
به عنوان دیگر طرف های برجام، اقدامات جدی و مهمی در حوزه کمک به ایران انجام ندادند 
و حتی چین و روسیه بعضا تماشاچی منفعل خروج شرکت های تجاریشان از ایران بودند. این 
در حالی است که این دو کشور به ویژه در سالهای اخیر به قدرتهای سیاسی و اقتصادی مدعی 
در عرصه بین المللی تبدیل شده اند.براساس آمار اعلامی از سوی صندوق بین المللی پول در 
سال 201۸ چین با حجم 14 تریلیون دلار عنوان دومین قدرت اقتصادی جهان براساس تولید 
ناخالص داخلی )بعد از آمریکا با20 تریلیون دلار( را به خود اختصاص داده است. بنابراین انتظار 
می رود اگر قدرت اول اقتصادی جهان با یاغی گری و دور زدن قوانین بین المللی به سمت 
تحریم ایران حرکت کرد، دومین اقتصاد جهان که از قضا بارها اعلام کرده در این دعوا در جبهه 
ایران قرار دارد، بتواند کمک هایی بیش از این بکند که تا به حال کرده است. نظام اقتصادی 
چین بر خلاف اروپا به طور کامل خصوصی سازی نشده و سال ها حاکمیت نظام کمونیستی در 
این کشور باعث شده تا دولت همچنان در عرصه های مختلف سیاسی و اقتصادی قدرت زیادی 
داشته باشد. بنابراین کم کاری چین در قبال ایران بیش از آنکه ناشی از محذورات باشد، ریشه 
در انزوا طلبی منفعت طلبانه ای دارد که سبب شده است مقامات این کشور ترجیح دهند به 

جای دخالت در مسائل سیاسی دردسرساز، به دنبال ادامه توسعه اقتصادی بروند. 
روسیه نیز در سال های اخیر به ویژه بعد از حضور در سوریه، به قدرت متوازن گر در 
عرصه بین المللی و منطقه ای تبدیل شده و کوشیده است از نظر سیاسی به وزنه ای همسان با 
ایالات متحده تبدیل شود و به چینش نیروها و ایجاد صلح در مناطق حوزه نفوذش کمک کند. 
از چنین قدرتی نیز انتظار می رود از لاک انفعال و بی اقدامی در قبال فشارهایی که به ایران 

وارد می شود خارج شده و به صورت جدی تری از برجامی که آن را امضا کرده حمایت کند.
سازمان ملل متحد به دبیرکلی آنتونیو گوترش از دیگر اضلاع لرزان برجام است که در 
سال 201۸ اقدام جدی در قبال خروج غیر قانونی آمریکا از توافق برجام و نقض قطعنامه شورای 
امنیت توسط این کشور انجام نداد و به نظر می رسد پتانسل برخورد و اقدام جدی تر با اینگونه 

اقداماتی که کیان و اعتبار سازمان ملل را خدشه دار می کنند، را دارد. 
این اهمال های منفعت طلبانه طرفهای برجام نشان می دهد دستگاه دیپلماسی ایران باید 
در سال 2019 برنامه های جدی تری برای خروج از فشارهای ناحق آمریکا و محک زدن طرف 
های برجام طراحی و تدوین کند و فشاری را که خود در اثر تحریم ها متحمل می شود، به طور 

مساوی در بین این کشورها تقسیم کند.
کشورهای 1+4 اگر می خواهند ایران به اعتمادسازی در زمینه برنامه های هسته ای اش 
ادامه دهد، باید در سال جدید، از رفتن به مسیرهای خطایی همچون همراهی با آمریکا در بحث 
برنامه های موشکی ایران خود داری کرده و تمام هم و غم خود را صرف کمک به کشوری که 

کنند که با وجود عمل به همه تعهداتش مورد تحریم و فشار قرار گرفته است. 

 تفاوت شدید قیمت درب کارخانه و بازار 
خود به حداقل می رسد

معاون وزیر صنعت با بیان اینکه هم اکنون شرایطی ایجاد شده تا تفاوت 
شدید قیمت محصولات معدنی از درب کارخانه تا بازار به حداقل برسد، گفت: 
قیمتها در حال متعادل شدن است.جعفر سرقینی گفت: در حال حاضر شرایطی 
ایجاد شده تا برای عرضه تمامی محصولات کار به نحوی پیش رود که تفاوت 
شدید قیمت درب کارخانه و بازار به حداقل برسد که این اتفاق در بورس محقق 
شده و با واقعی شدن قیمت ها، اکنون می توان شاهد توسعه صنایع باشیم.معاون 
وزیر صنعت افزود: با وجود تمام چالش هایی که در بازار وجود دارد، بورس کالا با 
مکانیزم عرضه و تقاضا و کارکرد شفاف، در کنار نظارت نهادهای مرتبط، به راه 
خودش ادامه می دهد؛ ضمن اینکه در این بین در نوسانات اخیر هم با همکاری 
بورس کالا و تولیدکنندگان، حجم عرضه ها افزایش یافت که همین موضوع 
موجب تعادل قیمت ها در بازار گردید.وی تصریح کرد: در ماه های اخیر قیمت 
محصولات فولادی به دلیل رشد نرخ ارز افزایش یافت که با تلاش وزارت صنعت، 
امروز شاهد تعادل قیمت ها در بستر بورس کالا هستیم؛ در این میان وزارت صمت 
از ابتدای تاسیس بورس کالا پشتوانه این ساختار شفاف بوده چرا که  این بازار در 

این سال ها برای صنایع و تولید کشور بسیار راهگشا بوده است.

اختلاف مرکز آمار و بانک مرکزی بالا گرفت
دیگر  بار  ایران  آمار  مرکز  و  مرکزی  بانک  میان  اختلاف  آتش 
برافروخته شده و در حالی که مرکز آمار در کمسیون شورای عالی آمار بر 
توقف انتشار آمارهای اقتصادی از سوی بانک مرکزی تاکید کرده است، 
بر  بانک  این  که  کرده  تصریح  مرکزی  بانک  اقتصادی  آمار  اداره  مدیر 

اساس قانون، همچنان به تولید و انتشار آمار اقدام خواهد کرد.
حاشیه های انتظار نرخ تورم و رشد اقتصادی بین مرکز آمار ایران و 
بانک مرکزی همواره وجود داشته و گاها این تنش بالا گرفته تا جایی که 

یک بار برای حل این اختلاف، مجلس وارد عمل شد...
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جهانگیری: قول می دهم که با تمام وجود بمانم
معاون اول رئیس جمهور گفت: در شرایط سخت باید مردان بزرگ 
به میدان بیایند. مطمئن هستم کارآفرینان می توانند این دوره را خوب 
مدیریت کنند، من قول می دهم که با تمام وجود بمانم و در حمایت از 
شما هم لحظه ای تردید نخواهم کرد.اسحاق جهانگیری در سومین دوره 
اهدای نشان کارآفرینی امین الضرب در تالار وحدت با بیان اینکه شرایط 
کشور سخت و دشوار است، اظهار کرد: ولی این دوره طولانی نخواهد بود، 
چون بی منطق و بی پشتوانه است؛ بنابراین باید برای عبور از این زمستان 

سخت برنامه ریزی کنیم...

کالین: به آمریکا گفتیم 
نمی توانیم برای پاکسازی 

شرق فرات صبر کنیم
جمهوری  ریاست  سخنگوی 
امنیت  با مشاور  رایزنی  ترکیه درباره 
به طرف  اعلام کرد:  ملی کاخ سفید 
برای  آمریکائی گفتیم که نمی توانیم 
پاکسازی شرق فرات بیشتر صبر کنیم.

به گزارش الجزیره، ابراهیم کالین 
ترکیه  جمهوری  ریاست  سخنگوی 
امروز سه شنبه در اظهاراتی اعلام کرد: 
گفتگوی جامعی با جان بولتون )مشاور 
امنیت ملی کاخ سفید( انجام دادیم و 
درباره چگونگی خروج آمریکا از سوریه 

رایزنی کردیم.
جمهوری  ریاست  سخنگوی 
به  مایل  آنکارا  داد:  ادامه  ترکیه 
و  فرات  شرق  در  مناطقی  پاکسازی 
منبج بوده و در این خصوص به طرف 
آمریکائی اعلام کردیم که دیگر نمی 

توانیم در این باره صبر کنیم.
ابراهیم کالین در ادامه افزود: به 
توانیم حرف  نمی  که  گفتیم  بولتون 
بپذیریم.  را  سوریه  درباره  شما  های 
درخواستی از جانب بولتون برای دیدار 
دریافت  ترکیه  جمهوری  رئیس  با 
کردیم، اما هنوز موافقت نشده است. 
نهادهای نظامی و اطلاعاتی ترکیه و 
گفتگو  سوریه  مسائل  درباره  آمریکا 
خواهند کرد.وی در ادامه تأکید کرد: 
روند خروج  داد  نخواهد  اجازه  ترکیه 
آمریکا از سوریه تبدیل به فرصتی برای 
پ ی د/ی پ گ  تروریستی  گروه های 
طرف  با  مذاکره  در  شود.  غیره  و 
آمریکائی، بر اهمیت عدم اطاله زمان 
و نیز تسریع در اجرای نقشه راه مورد 
در خصوص  آمریکا(  و  )ترکیه  توافق 

منبج نیز تاکید شده است.


